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Nordfyns Vandværk
Generalforsamling vedr. regnskabsår 2023

Bårdesø Forsamlingshus
Den 26. marts 2024

Dagsorden
Generalforsamling den 26. marts 2024

1. Valg af dirigent.
2. Beretning om det forløbne år.
3. Det reviderede regnskab for kalenderåret før 

generalforsamlingen forelægges til godkendelse.
4. Budget for det kommende år fremlægges.
5. Valg af medlemmer og suppleanter til bestyrelsen.
6. Valg af revisor og suppleant.
7. Behandling af indkomne forslag.

 Forslag om måleraflæsning 4 gange årligt*

8. Eventuelt. 
*Den fulde ordlyd af forslaget
Kunne det lade sig gøre at aflæse vandmålerne 4 gange om året i 
stedet for de nuværende 2 gange , det kunne hjælpe brugerne , i 
tilfælde af lækage , så mindst muligt vand går til spilde , godt for 
miljøet , og pengepungen
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Hovedtal 2023 / 2022

En forbruger mindre i 2023
 3 er nedlagt
 2 nye er kommet til

Fremgang i leveret 
vandmængde
 Emmelev Mølle fik for alvor 

genoptaget produktionen i 
løbet af efteråret 2023

 Forøget forbrug i et par af de 
store landbrug

Fortsat lavt vandspild

Forbrugerkategori / forbrugertype
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Nøgletal for produktionen

 Vandværkets SRO-system giver os 
timebaserede driftsdata.

Overvågning af strømforbrug er et rigtig godt 
redskab til at imødegå ”snigende” dårligdomme 
i det tekniske anlæg.

 Ud over dette holder vi bl.a. også øje med
 Den udpumpede vandmængde i de ”små timer”
 Balancen mellem vandmængde fra boringerne 

og forbruget i vandværket

Du kan følge med på vandværkets hjemmeside 
under driftsstatus.

 Tallene dér bliver opdateret månedligt
(her er de opdateret den 16-03-2024).

Det er helt normalt, at strømforbruget er højere 
om vinteren.

Vandkvalitet
generelt

Vi kan glæde os over en 
meget høj vandkvalitet, 
når vi ser på standard-
parametrene.
Hertil kommer, at vi 
heller ikke finder spor af 
pesticider, PFAS, PAH eller 
andet organisk.

Dette gælder både for 
afgang vandværk og de 
fire prøver ved forbruger 
i løbet af 2023.
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Bakterier
• Coliforme bakterier

• Samlebetegnelse for stavformede 
bakterier som findes overalt 
omkring os.

• Et tegn på indtrængning af 
overfladevand.

• De skal bare ikke findes i 
drikkevand

• Der blev fundet én i Norup den 
2/1-2023. Derefter ingen!

• Kim-22
• Jord- og vandbakterier som trives 

bedst ved lavere temperaturer.
• Også disse kan være et tegn på 

indtrængende overfladenært 
vand

• E. coli
• Et tegn på forurening af vandet 

med sanitært spildevand.
• Der har aldrig været konstateret E. 

coli nogen steder i Nordfyns 
Vandværk. Heller ikke i denne 
omgang.
(så der er ingen kurver at vise)

Vandkvalitet
Denne type information er sammen med gode forklaringer tilgængelig for snart sagt alle 
parametre på vandværkets hjemmeside.
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Renoveringer og forbedringer i 2023

De større
 Rentvandstanke og råvandsledning

o Rensning og inspektion af tankene
o Rensning af råvandsledning
o Knap kr. 46.000

 Udskiftning af skyllevandspumpe
o Tilpasning af rørføring til fremtidig 2-i-1-drift
o Etablering af måler på skyllevandet og SRO overvågning
o Knap kr. 115.000

 Renovering af iltningstårn
o Komplet med sandblæsning/overfladebehandling (vandex)
o Udskiftning af beluftningssystem (tallerkenbeluftere i PE)
o Godt kr. 99.000

De mindre
 Renovering af affugter til knap kr. 11.000
 Tiltrængt gennemgang af el-kabelføringer mv. til knap kr. 6.000

Renovering af 
skyllepumpe
Ud over renoveringen af pumpe og 
rørføringer fik vi justeret på 
skylleprocessen.

Fordele

• Mere stabil drift.

• Sikkerhed for at skylleprocessen faktisk 
gennemføres, da vandmængden bliver 
malt direkte.

• Mulighed for direkte check for lækage 
på råvandsledningen, da vi nu kan 
opstille en vandbalance mellem 
indvundet og forbrugt vandmængde.
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Renoveringen af 
iltningstårnet
Iltningstårnet blev inspiceret tidligt på 
året, og det stod klart, at en mere 
gennemgribende renovering var 
påkrævet.

Imens dette stod på, blev vandet iltet ved 
indblæsning af luft i røret med tilførsel af 
vand til filtrene.

Effektiviteten af iltningen blev undervejs 
kontrolleret ved måling af jernindholdet i 
afgangen fra vandværket. Dette lå på det 
normale niveau.

En vigtig lære af dette til fremtidig brug:

Etablering af 2-i-1 vandværk vil ikke 
nødvendigvis kræve et fuldt ekstra 
iltningstårn.
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Resultatopgørelse: 31-12-2023

Balance, AKTIVER: 31-12-2023
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Balance, PASSIVER: 31-12-2023

Note 1 og 2

15

16



9

Note 3 og 4

Note 5 og 6
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Note 7

Note 8, 9 og 10
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Underskrifter

Den interne revisor
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Budget 2024/2025
Vilkår og omfang af eventuel BNBO-erstatning er ukendt og IKKE indregnet
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Budget - forudsætninger

Budget - 1
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Budget - 2

Budget - 3
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Valg

Valg til bestyrelsen. På valg er:
 Steen Rasmussen
 Ole Lythlingvig Nielsen
 Bjørn Stokholm
 Ena Måhr
 Søren Vindfeld Nielsen

Valg af suppleant. På valg er:
 Jesper Hyldal Christensen

Valg af (intern) revisor. På valg er:
 Lene Henriksen 
 Mia Ottosen
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Indkomne forslag

Kunne det lade sig gøre at aflæse vandmålerne 4 gange om året i 
stedet for de nuværende 2 gange , det kunne hjælpe brugerne , i 
tilfælde af lækage , så mindst muligt vand går til spilde , godt for 
miljøet , og pengepungen

Vh Martin Frandsen

Kørupvej 39

5450 Otterup 
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